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  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

Sammanträde Kommunfullmäktige 
Plats och tid Bohusläns Museum, kl. 17:30-21:20 med ajournering kl. 18:30-19:00 
  
Ledamöter Christina Nilsson (KD), ordförande 

Fredrik Stengavel (SD), 1:e vice ordförande, tjänstgörande ordförande  

§ 241 

Louise Åsenfors (S), 2:e vice ordförande 

Henrik Sundström (M) t.o.m. § 249 

Roger Ekeroos (M) 

Gösta Dahlberg (M) 

Jens Borgland(M) 

Niklas Moe (M) 

David Bertilsson (M) 

Swen Stålros (M) 

Fredrik Södersten (M) 

Zinab Parnian (-) 

Jennie Ekland (C) 

Camilla Johansson (C) 

Maria Johansson (L) 

David Sahlsten (KD) 

Jerker Lundin (KD) 

Anibal Rojas Jorquera (KD) 

Anna-Lena Heydar (S) 

Ingemar Samuelsson (S) 

Paula Berger (S) 



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Stefan Skoglund (S) 

Annelie Högberg (S) 

Robert Wendel (S) 

Sonny Persson (S) 

Karin Engdahl (S) 

Björn Halldin (S) 

Carina Antonsson (S) 

Tommy Strand (S) 

Susanne Börjesson (S) 

Kenneth Engelbrektsson (S) 

Veronica Vendel (S) 

Sebastian Nilsson Grip (S) 

Kerstin Joelsson-Wallsby (V) 

David Höglund Velasquez (V) 

Kerstin Åkare (V) 

Jarmo Uusitalo (MP) 

Ann-Marie Viblom (MP) 

Martin Pettersson (SD) 

Mattias Forseng (SD) 

Rolf Carlson (SD) 

Gabriel Agstrand (SD) 

Stefan Eliasson (SD) 

Leif Frisk (SD) 

John Alexandersson (SD) 

Krzysztof Swiniarski (SD) t.o.m. § 261 

Ann-Charlott Gustafsson (UP) 

Christer Hasslebäck (UP) 

Merja Henning (UP) 

Caroline Henriksson (UP) 

Lars Olsson (UP)  

 
Tjänstgörande ersättare Per Almqvist (M) för Camilla Josefsson (M) 

Marie-Louise Andreasson (M) för Mathilda Sténhoff (M) 

Thomas Hesselroth (L) för Carl-Gustav Gustafsson (L) 

Stig Olsson (KD) för Joceline Haddad (KD) 

Margareta Wendel (S) Susanne Grönvall (S) 

Ulrika Lundström (V) för Annette Frisk (V) 

Joakim Lundvall (SD) för Cecilia Andersson (SD) 

Jonathan Dahlman (SD) Molly Franzén (SD) 

Paulina Lato Andersson (UP) för Manal Keryo (UP) 

Richard Bergström (UP) för Kent Andreasson (UP) t.o.m. § 244 

Klas Gerle (UP) för Kent Andreasson (UP) fr.om. § 245 

Niclas Åberg (SD) för Krzysztof Swiniarski (SD) fr.o.m. § 262 

 

 

 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 
Ersättare Eva Tillander (C) 

Nina Andersson (C) 

Per-Arne Andersson (S) 

Denisa Botonjic (S) 

Tony Wall (S) 

Catharina Hernod (S) 

Yngve Andersson (S) 

Argjent Avollaj (S) 

Kicki Halldin (S) 

Mikael Formunt (V) 

Ole Borch (MP) 

Karin Molander (MP) 

Niclas Åberg (SD) 

Kent Johannesson (SD) 

Torbjörn Kjeldsen (SD) 

 

 
Övriga Joakim Persson (UP), kommunrevisor 

Malin Krantz, kommundirektör 

Sebastian Johansson, kommunsekreterare 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 241 Dnr KS/2023:586 

Besvarande av enkel fråga från Ingemar Samuelsson (S) till 

demokratiberedningens ordförande Christina Nilsson (KD) 

angående hantering av minoritetsåterremisser 

Sammanfattning 

Ingemar Samuelsson (S) redovisar sin fråga till demokratiberedningens ordförande 

Christina Nilsson (KD). 

 

Christina Nilsson (KD) besvarar frågan under sammanträdet. 

 

Ingemar Samuelsson (S) och Christina Nilsson (KD) yttrar sig med anledning av svaret 

på frågan.   



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 242 Dnr KS/2023:566 

Besvarande av interpellation från Jarmo Uusitalo (MP) till 

samhällsbyggnadsnämndens ordförande Mattias Forseng (SD) 

om cykelbanor på Bokenäset 

Sammanfattning 

Jarmo Uusitalo (MP) redovisar sin ställda interpellation till samhällsbyggnadsnämndens 

ordförande Mattias Forseng (SD).  

 

Mattias Forseng (SD) besvarar interpellationen under sammanträdet. 

 

Mattias Forseng (SD) och Jarmo Uusitalo (MP) yttrar sig med anledning av svaret på 

interpellationen.  

Beslutsunderlag 

Svar på interpellation, 2023-12-12. 

Kommunfullmäktiges protokoll, 2023-11-08 § 236. 

Interpellation från Jarmo Uusitalo (MP). 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse interpellationen besvarad. 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 243 Dnr KS/2023:575 

Besvarande av interpellation till kommunstyrelsens ordförande 

Martin Pettersson (SD) från Maria Johansson (L) om utbetalning 

till LSK 

Sammanfattning 

Maria Johansson (L) redovisar sin ställda interpellation till kommunstyrelsens 

ordförande Martin Pettersson (SD). 

 

Martin Pettersson (SD) besvarar interpellationen under sammanträdet. 

 

Gösta Dahlberg (M), Jerker Lundin (KD), Ingemar Samuelsson (S), Martin Pettersson 

(SD) och Maria Johansson (L) yttrar sig i interpellationsdebatten.  

Beslutsunderlag 

Svar på interpellation med bilagor, 2023-11-22. 

Kommunfullmäktiges protokoll, 2023-11-08 § 238. 

Interpellation från Maria Johansson (L). 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse interpellationen besvarad.  

  

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 244 Dnr KS/2023:522 

Motion från Ingemar Samuelsson (S) och Paula Berger (S) om 

angiverilagen/anmälningsplikt 

Sammanfattning 

Paula Berger (S) och Ingemar Samuelsson (S) har inkommit med motion att 

kommunfullmäktige ska besluta att ”inte stödja införandet av en 

Angiverilag/Anmälningsplikt” samt att ”Om lagen införs kommer Uddevalla som 

arbetsgivare inte att bestraffa personal som väljer att avstå från anmälan.” 

I regeringens direktiv till Utredningen om stärkt återvändandeverksamhet (Ju 2022:91) 

finns ett deluppdrag om att utreda behov av ett utökat informationsutbyte mellan 

myndigheter för att stärka arbetet med återvändande. I direktiven finns också att utreda 

undantag från informationsplikten.  

Utredningen skulle ursprungligen redovisats 31 oktober 2023, men genom ett 

tilläggsdirektiv (Dir 2023:126) har utredningstiden förlängts till den 30 september 2024. 

Det tycks ännu oklart när eventuell remisstid ska ske. Kommunledningskontoret föreslår 

att kommunen avvaktar med eventuella ställningstaganden tills att förslaget och dess 

eventuella arbetsrättsliga följder är kända och kan bedömas.   

Paula Berger (S), Martin Pettersson (SD), David Höglund Velasquez (V), Camilla 

Johansson (C), Kerstin Joelsson-Wallsby (V), Ann-Marie Viblom (MP), Ingemar 

Samuelsson (S), Christer Hasslebäck (UP), Annelie Högberg (S) och  

Henrik Sundström (M) yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 294 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-18. 

Motion från Paula Berger (S) m.fl. oktober 2023. 

Yrkanden 

Paula Berger (S), David Höglund Velasquez (V), Camilla Johansson (C), Kerstin 

Joelsson-Wallsby (V), Ann-Marie Viblom (MP), Ingemar Samuelsson (S), Annelie 

Högberg (S): bifall till motionen. 

 

Martin Pettersson (SD), Christer Hasslebäck (UP), Henrik Sundström (M): bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 244 

 

Propositionsordningar 

Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Paula Bergers (S) 

yrkande och finner kommunfullmäktige bifalla kommunstyrelsens förslag.  

 

Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns.  

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag. 

Nej-röst för bifall till motionen. 

 

Omröstningsresultat 
Med 34 ja-röster, 25 nej-röster och 1 ledamot som avstår finner ordförande att 

kommunfullmäktige har bifallit kommunstyrelsens förslag. Omröstningsbilagan bifogas 

protokollet.  

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen. 

 

Reservation 

Socialdemokraternas, Centerpartiets, Miljöpartiets och Vänsterpartiets ledamöter 

reserverar sig emot beslutet till förmån för eget yrkande.  

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 245 Dnr KS/2022:666 

Motion från Maria Johansson (L) och Kalle Gustavsson (L) om 

industriradhus 

Sammanfattning 

Motion: Starta dialog med entreprenörer som vill exploatera område för mindre 

verksamhetslokaler i kommunen. 

Svar: Idag finns lokala entreprenörer i kommunen, som hyr ut verksamhetslokaler som 

passar de mindre företagens behov. Men för att studera marknaden och behovet har vi 

träffat två av de större företagen som livnär sig på att etablera mindre 

verksamhetslokaler, under augusti till oktober i år. I deras affärsmässighet så försäljs 

denna typ av lokaler samt att det inkluderas en andel i gemensamhetsföreningen som 

handhar skötsel av lastzon och transportvägarna. Det andra företaget har en blandning 

av uthyrning och försäljning. Intresseförfrågan som inkommer till dem är av viss 

omfattning, men inte tillräckligt för att etablera sig i kommunen på kort sikt (inom 1–3 

år). Vår uppfattning är att vi idag redan har en god dialog med berörda entreprenörer. 

Motion: Kommunen utreder vilken mark och område som kan vara lämplig för 

ändamålet. 

Svar: Enligt entreprenörerna som vi träffat önskar de mark på mellan 5000–7000 kvm, 

för att få bärighet i projektet. Idag har kommunen ingen verksamhetsmark som kan 

uppfylla deras krav. På längre sikt kan Lillesjöområdet vara lämplig, men marken är 

inte tillgänglig förrän om ca åtta år. I samråd med översiktsplaneraren är jobbet påbörjat 

med att studera nya område för all typ av företagsmark, då det råder brist på mark för 

både nyetablering och för företag som vill expandera. Entreprenörerna behöver hjälp 

med detaljplaner och dess bestämmelser. Marken kan enligt entreprenörerna likagärna 

köpas från privat fastighetsägare, inget krav från dem att kommunen skall försälja mark 

till ändamålet. Vi ser därför ett behov av framtida detaljplanering för ändamålet men 

inte nödvändigtvis på kommunal mark. 

Motion: Markanvisning av mark för ändamålet. 

Svar: Markanvisning kan användas när detaljplanen ännu inte är antagen. 

Giltigheten för ett markanvisningsavtal är i princip två år, vilket inte alltid fungerar till 

en lång planprocess. 

Det nya politiska direktivet är att alla mark skall försäljas till högstbjudande, 

markanvisningstal passar således inte till denna försäljningsmetod.  

Motion: Kommunfullmäktige får återkoppling 

Svar: Kommunstyrelsen kommer från och med 2024 få en kontinuerlig redogörelse på 

vilka fastigheter som skall försäljas innevarande och nästkommande år.  

Maria Johansson (L) yttrar sig i ärendet.  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 245 

Yrkanden 

Maria Johansson (L): bifall till förslaget i handlingarna. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 295 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-14. 

Motion från Maria Johansson (L) och Kalle Gustavsson (L). 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att med ovan anse motionen besvarad.  

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 246 Dnr KS/2023:258 

Barn och utbildningsnämndens avrapportering 2023 av 

kommunfullmäktiges uppdrag 

Sammanfattning 

Barn- och utbildningsnämnden har enligt gällande rutin för avslut av uppdrag från 

kommunfullmäktige lyft politiska uppdrag från kommunfullmäktige på vårens 

uppsiktspliktsmöte. Uppdragen har rapporterats och följts i samband med 

delårsuppföljningarna och verksamhetsberättelserna. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 299 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-07 

Barn- och utbildningsnämndens protokollsutdrag 2023-09-14 

Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-08-29 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna barn- och utbildningsnämndens förslag till avrapportering av följande 

uppdrag 

- Samtliga nämnder har utifrån flerårsplan 2021-2023 fått i uppdrag att 

tillsammans arbeta med trygghetsskapande aktiviteter. Kommunstyrelsen har 

fått uppdraget att leda detta arbete 

- Samtliga nämnder har utifrån flerårsplan 2021-2023 fått i uppdrag att 

tillsammans förbättra den drogförebyggande samordningen. Kommunstyrelsen 

har fått uppdraget att leda detta arbete 

- Samtliga nämnder har utifrån flerårsplan 2021-2023 fått i uppdrag att 

tillsammans arbeta för barn och unga på Tureborg. Kommunstyrelsen har fått 

uppdraget att leda detta arbete 

- Kultur- och fritidsnämnden har utifrån flerårsplan 2020-2022  och 2021-2023 

fått i uppdrag att tillsammans med socialnämnden och barn- och 

utbildningsnämnden skapa förutsättningar för att förbättra ungdomars 

välbefinnande  

- Samtliga nämnder har utifrån flerårsplan 2020-2022 fått i uppdrag att utveckla 

digitala och automatiserade processer 

- Barn- och utbildningsnämnden har utifrån Plan Integration 2030, (Område: 

arbete och studier) 2021-06-10 (Dnr KS 2021/00174) fått i uppdrag att 

genomföra verksamhetsövergripande insatser gällande språkinsatser med 

svenska som huvudspår  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 247 Dnr KS/2023:260 

Samhällsbyggnadsnämndens avrapportering 2023 av 

kommunfullmäktiges uppdrag 

Sammanfattning 

Enligt gällande rutin för avslut av uppdrag från kommunfullmäktige, diskuterades sju av 

samhällsbyggnadsnämndens politiska uppdrag på vårens uppsiktspliktsmöte 2023. Fem 

av uppdragen lyfts för avrapportering till fullmäktige. Uppdragen kommer från 

flerårsplan 2021–2023 samt löpande uppdrag som ges av fullmäktige.  

Anna-Lena Heydar (S), David Höglund Velasquez (V), Jennie Ekland (C), Jarmo 

Uusitalo (MP), Martin Pettersson (SD) yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 297 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-07 

Samhällsbyggnadsnämndens protokollsutdrag 2023-09-21 

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-08-28 

Yrkanden 

Anna-Lena Heydar (S): att uppdraget att initiera och planera för samt genomföra en 

upprustning och förnyelse av Dalabergs centrum i samverkan med övriga 

fastighetsägare och genom en bred medborgardialog ska kvarstå och därmed inte 

slutrapporteras.  

Jennie Ekland (C), David Höglund Velasquez (V) och Jarmo Uusitalo (MP): bifall till 

Anna-Lena Heydars (S) ändringsyrkande. 

Martin Pettersson (SD): bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordningar 

Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Anna-Lena Heydars 

(S) ändringsyrkande och finner kommunfullmäktige bifalla kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna samhällsbyggnadsnämndens förslag till avrapportering av följande 

uppdrag 

- Samhällsbyggnadsnämnden har utifrån flerårsplan 2019-2021 och 2021-2023 

fått i uppdrag att initiera och planera för samt genomföra en upprustning och 

förnyelse av Dalabergs centrum i samverkan med övriga fastighetsägare och 

genom en bred medborgardialog 



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts § 247 

 
- Samhällsbyggnadsnämnden är enligt reglementet huvudman för renhållningen i 

Uddevalla kommun och kommunfullmäktige fattade 2018-06-18 beslut om 

Avfallsplan 2018-2024 

- Samtliga nämnder har utifrån flerårsplan 2021-2023 fått i uppdrag att 

tillsammans arbeta med trygghetsskapande aktiviteter. Kommunstyrelsen har 

fått uppdraget att leda detta arbete 

- Samtliga nämnder har utifrån flerårsplan 2021-2023 fått i uppdrag att 

tillsammans förbättra den drogförebyggande samordningen. Kommunstyrelsen 

har fått uppdraget att leda detta arbete 

- Samtliga nämnder har utifrån flerårsplan 2021-2023 fått i uppdrag att 

tillsammans arbeta för barn och unga på Tureborg. Kommunstyrelsen har fått 

uppdraget att leda detta arbete 

 

  

Reservation 

Socialdemokraternas, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Centerpartiets ledamöter 

reserverar sig emot beslutet till förmån för egna yrkanden.  

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 248 Dnr KS/2023:447 

Begäran från samhällsbyggnadsnämnden om utökning av 

investeringsramen samt kommunbidrag till ställplatser för 

husbilar på Bodele, svar på återremiss 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige har återremitterat ärendet med Samhällsbyggnadsnämndens 

begäran om utökning av investeringsramen samt kommunbidrag till ställplatser för 

husbilar på Bodele. Syftet är att undersöka lydelsen i det ursprungliga beslutet om 

ställplats på Bodele samt att samma regelverk ska gälla för ställplatsen vid Bodele som 

den nuvarande ställplatsen vid Bohusläns museum. 

Det tidigare beslutet i Samhällsbyggnadsnämnden, 2021-11-11 §448, beskrivs under 

ärendebeskrivning. 

För ställplatsen vid Bodele gör Samhällsbyggnadsförvaltningen följande förtydligande 

om det tidigare beslutet och projektet för ställplatsen på Bodele. 

 

• Med campingfordon menas husvagn eller husbil inklusive eventuellt förtält eller 

liknande. Definitionen är hämtad från Myndigheten för samhällsskydd och 

beredskap, MSB. 

• Ställplatsen på Bodele ligger i ett naturreservat vilket innebär mycket 

begränsade möjligheter till dispens för byggnation. Projekteringen är anpassad 

efter dispens från länsstyrelsen och medger endast grusad yta enligt 

skissunderlag.  

• Avståndet mellan husbilar och eller husvagnar ska vara minst 4 m 

säkerhetsavstånd enligt krav från MSB. Att hårdgöra ytterligare yta med grus för 

att däremellan kunna parkera en bil är inte möjligt enligt dispens. Ytan är också 

begränsad i svängradie vid parkering av husvagn. Bygglov är sökt och erhållet 

utifrån dispensens och projekteringsunderlag.  

• Utifrån dispensmöjligheten på området har en prioritering gjorts vid projektering 

för att i första hand åstadkomma fler ställplatser för husbilar i kommunen. 

Ställplatsen har därför inte blivit projekterad för husvagnar.  Det blir heller inte 

möjligt med förtält till husbilen på grund av avståndskraven. 

 

Regelverket för nuvarande ställplats vid Bohusläns museum är: 

På ställplatsen finns det tillgång till el men ingen toalett eller dusch. Färskvatten finns i 

gästhamnen på andra sidan Bäveån.  

 

 



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 248 

Kostnad, 100 kronor per dygn, betalas endast genom SMS eller app.  

Husbil 100 kronor per dygn, zon 1871 

Bil och husvagn 100 kronor per dygn, zon 1871. Välj husvagnens registreringsnummer 

vid betalning. 

Motsvarande regelverk ska gälla för ställplats Bodele, anpassning av zon och taxa 

kommer att ske. 

  

Kenneth Engelbrektsson (S) yttrar sig i ärendet.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 298. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-10 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-09-05 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, 2023-08-31 § 213 

Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse 2023-08-10, byggnation av ställplats på Bodele 

Investeringskalkyl från Samhällsbyggnadsnämnden för ställplats Bodele 

Situationsplan från Samhällsbyggnadsnämnden för ställplats Bodele 

Kommunfullmäktiges protokoll, 2023-10-11 § 202 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att ge igångsättningsbeslut till byggnation av ställplats på Bodele enligt reviderad 

kalkyl, 

att kapitalkostnaden för investeringen finansieras av kommunens kapitalkostnadsreserv, 

att övriga driftskostnader finansieras inom befintligt kommunbidrag för 

samhällsbyggnadsnämnden, 

att eventuella kommande behov av utökade driftskostnader hanteras inom ordinarie 

budgetprocess. 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 249 Dnr KS/2023:513 

Brukningsavgift och anläggningsavgift för 2024  samt plan för 

2025-2026 för Uddevalla Vatten AB 

Sammanfattning 

Uddevalla Vatten AB har tagit fram budget för 2024 med plan för 2025-2026, denna 

innehåller budget för drift av vatten och avloppsverksamheten i Uddevalla kommun 

samt investeringsbudget för samma period.  

För att täcka nödvändiga kostnader för Uddevalla kommuns allmänna vatten- och 

avloppsanläggning skall ägare av fastighet eller annan avgiftsskyldig inom 

anläggningens verksamhetsområde betala avgifter enligt denna taxa.  

Avgiftsskyldighet är alternativt den som enligt 2 och 5 §§ i Lag (2006:412) om 

allmänna vattentjänster, nedan kallad vattentjänstlagen, jämställs med fastighetsägare. 

Avgiftsskyldig för ändamålet dagvatten från allmän platsmark (Dg) är även den som 

ansvarar för att allmän platsmark ställs i ordning och underhålls, om förutsättningarna i 

27 § vattentjänstlagen är uppfyllda.  

Uddevalla Vatten ABs budget för investeringar för 2024 uppgår till 265 mkr och till 627 

mkr för planperioden 2025-2026. Investeringarna finansieras av anläggningsavgifter 

14%, avskrivningar 10% och ökad upplåning med 76% i Uddevalla kommuns 

internbank. 

Uddevalla Vatten AB strävar ständigt efter effektiviseringar och besparingar i 

verksamheten. Under året har bolaget genomfört upphandlingar av el och 

laboratorietjänster som bidrar till lägre kostnader, i form av säkrade elpriser o lägre 

kostnad per labprov.  

Bolaget har valt att inte öka budgeten för material och entreprenader, trots hög inflation, 

i stället har verksamheten uppmanats till besparingar.  

Behov av ökade kostnader för färgning och filmning samt ökade kostnader för intrång, 

vård av fastigheter och besiktningar bedöms kunna hanteras inom befintlig budget. 

Effektiviseringar och besparingar sker också i koncernbolaget Västvatten AB, bland 

annat i form av färre fordon.  

 

Effekterna av effektiviseringar och besparingar bedöms ge en lägre kostnad på cirka 4,5 

mkr. 

Avgifterna utgörs av anläggningsavgifter (engångsavgifter) och brukningsavgifter 

(periodiska avgifter). Huvudmannen för den allmänna vatten- och avloppsanläggningen 

är Uddevalla Vatten AB. Avgifterna enligt denna taxa skall betalas till Uddevalla 

Vatten. 

Uddevalla Vatten ABs förslag innebär att VA-taxan Uddevalla kommun för 2024 höjs 

enligt följande; brukningsavgiften med 16,7% och anläggningsavgiften med 15,0%. 



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 249 

 

Den politiska majoriteten vill särskilt framhålla följande: 

 

Inför 2024 och framåt står kommunen och dess invånare för finansiella utmaningar, 

vilket kommer att behöva innebära hårdare prioriteringar av investeringar och 

avgiftsuttag. I syfte att kunna göra dessa prioriteringar samtidigt över hela 

kommunkoncernen, inklusive VA-bolaget som av juridiska skäl inte finns i 

moderbolaget, behöver en fördjupad och sammanhållen kommungemensam 

prioriteringsprocess skapas, där mer långsiktiga ramar kan sättas för bolagens 

investeringsplaner.  

Ingemar Samuelsson (S), Maria Johansson (L), Jens Borgland (M), Martin Pettersson 

(SD), Jarmo Uusitalo (MP), Christer Hasslebäck (UP) yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 299. 

Uddevalla Vattens tjänsteskrivelse 2023-11-20 om besparingar och Budget 2024 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-12 

Budget 2024 samt plan 2025-2026 inkl fondering från Uddevalla Vatten AB 

Förslag VA-taxa för Uddevalla kommuns allmänna vatten och avloppsanläggning att 

gälla från 20240101 från Uddevalla Vatten AB 

Protokoll nr 5 Styrelsemöte 2023-10-05 från Uddevalla Vatten AB 

Tjänsteskrivelse 2023-10-05 från Uddevalla Vatten AB om budget och taxor 2024 med 

plan 2025-2026 inklusive fondering  

Yrkanden 

Maria Johansson (L): avslag på förslaget i handlingarna.  

Jens Borgland (M), Henrik Sundström (M) och Christer Hasslebäck (UP): bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

Ingemar Samuelsson (S): Att taxan för 2024 höjs med 12%, samt att inriktningen för 

2025 och 2026 är 11,7% respektive 13%. 

Jarmo Uusitalo (MP): bifall till Ingemar Samuelsson (S) yttrande. 

Propositionsordningar 

Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag, Maria Johanssons (L) 

yrkande och Ingemar Samuelssons (S) yrkande och finner kommunfullmäktige bifalla 

kommunstyrelsens förslag.   



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 249 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa VA-taxan enligt föreliggande förslag att gälla fr o m 2024-01-01 och tills 

vidare intill dess att ny taxa beslutas, 

att taxan ersätter kommunfullmäktiges beslut om VA-taxa för 2023, 

att godkänna Uddevalla Vattens budget inklusive investeringar i enlighet med Budget 

2024 och plan för 2025-2026. 

 

Protokollsanteckning 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet: 

 

Även om det är fullt förståeligt att en taxehöjning kan synas nödvändig för att täcka de 

ökade kostnaderna som bolagen idag har så ökar kostnaderna i samhället också för alla 

användare av bolagens tjänster. Så som det ekonomiska läget är, med ökade 

levnadskostnader och en osäker arbetsmarknad, är det inte rimligt att lägga sten på 

börda för alla de samhällsbyggare som nu får än mer ökade levnadskostnader. Vi hade 

därför sett en mer sansad hantering av taxorna, i synnerhet de närmsta åren när alla 

kommer att fortsätta ha det kärvt ekonomiskt.   

 

Reservation 

Socialdemokraternas ledamöter reserverar sig emot beslutet till förmån för egna 

yrkanden.  

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 250 Dnr KS/2023:595 

Renhållnings- och slamtaxa 2024 

Sammanfattning 

Uddevalla Energi med affärsområde Renhållning utför uppdraget att samla in och 

hantera/behandla hushållens avfall. 

Uddevalla Energi har inkommit med begäran om ändring av renhållnings-och slamtaxan 

inom Uddevalla kommun. Uddevalla Energi AB föreslår att höja taxan år 2024 för att 

samla in och behandla hushållens avfall med 8,5%, slamtömning med 8,5 % och latrin 

14%. En ny avgift införs för återvinning för flerbostadshus.  

Förändringarna motiveras av Uddevalla Energi med kostnadsökningar, bland annat 

inom områdena: 

• drivmedelspris 

• personalkostnader 

• behandlingsavgifter för såväl brännbart avfall som rötbar fraktion 

• utsläppsrätter och fortsatt höjning av avfallsförbränningsskatten 

• upphävandet av producentansvar för returpapper 

• service vid återvinningscentraler 

• avfallskostnaden för slam som styrs av Västvattens behandlingsavgift 

• ökat krav på återvinning och återbruk 

• ökat krav på statistik 

Uddevalla Energi ges enligt förslaget bemyndigande att justera avgiften för behandling 

av slam med motsvarande Västvattens avgift för 2024. 

Maria Johansson (L) yttrar sig i ärendet.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 30 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-14. 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2023-11-16 § 320. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-09-28. 

PM Renhållningstaxa 2024 inkommen 2023-10-05. 

Förslag till avgifter för tjänster, renhållnings- och slamtaxa 2024. 

Yrkanden 

Maria Johansson (L): avslag på förslaget i handlingarna.   

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 250 

Propositionsordningar 

Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot avslag på detsamma 

och finner kommunfullmäktige bifalla kommunstyrelsens förslag.  

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa renhållnings- och slamtaxor enligt förslag från Uddevalla Energi AB, 

 

att avgiften för hantering av slam får justeras med Västvattens behandlingsavgift för 

2024, 

 

att den nya taxan gäller från och med 2024-01-01. 

 

Protokollsanteckning 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet: 

 

Även om det är fullt förståeligt att en taxehöjning kan synas nödvändig för att täcka de 

ökade kostnaderna som bolagen idag har så ökar kostnaderna i samhället också för alla 

användare av bolagens tjänster. Så som det ekonomiska läget är, med ökade 

levnadskostnader och en osäker arbetsmarknad, är det inte rimligt att lägga sten på 

börda för alla de samhällsbyggare som nu får än mer ökade levnadskostnader. Vi hade 

därför sett en mer sansad hantering av taxorna, i synnerhet de närmsta åren när alla 

kommer att fortsätta ha det kärvt ekonomiskt.   

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 251 Dnr KS/2023:552 

Revidering av taxa för offentlig kontroll av livsmedel 2024 

Sammanfattning 

Med anledning av EU:s nya kontrollförordning (2017/625) antog riksdagen 25 februari 

2021 ändringar i livsmedelslagen och regeringen beslutade om en helt ny förordning om 

avgifter inom livsmedelskontrollen (2021:176) (FAOKL). Genom den nya förordningen 

avskaffades också det tidigare systemet med årlig förskottsbetalning och istället 

infördes ett system med obligatorisk efterhanddebitering för livsmedelskontroll (7 § 

FAOKL). Kommunerna har haft möjlighet att tillämpa både det nya och det gamla 

systemet under en övergångsperiod. Från och med den 1 januari 2024 ska 

kontrollavgifterna debiteras efter genomförd kontroll. Sveriges Kommuner och 

Regioner (SKR) har tagit fram ett nytt underlag för taxa inom livsmedelsområdet. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att den gällande livsmedelstaxan justeras 

utifrån förändringar i lagstiftningen samt uppdateringar från SKR. Förvaltningen har 

visualiserat de föreslagna ändringarna i en bilaga till tjänsteskrivelsen. 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-10-19 att föreslå en ändring av 

förvaltningens förslag till taxa (§4b). Ändringen består i att nämnden, och inte 

förvaltningen, medges rätt att årligen besluta att justera avgiftsbeloppen (fasta avgifter 

och timavgifter) med den procentsats för det innevarande kalenderåret i PKV som finns 

publicerad på SKR:s webbplats i oktober månad, året före avgiftsåret. Denna justering i 

taxan återfinns i kommunledningskontorets förslag till ny taxa. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 300 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-03 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, 2023-10-19 § 263 

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-09-28 

Visualisering av föreslagna ändringar livsmedelstaxan, 2023-09-28 

Förslag på livsmedelstaxa, Uddevalla kommuns avgifter för offentlig kontroll av 

livsmedel 2023-09-28 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa föreslagen taxa för Uddevalla kommuns avgifter för offentlig kontroll av 

livsmedel att gälla från 1 januari 2024, 

 

att föreslagen taxa för Uddevalla kommuns avgifter för offentlig kontroll av livsmedel 

ersätter beslutad taxa av kommunfullmäktige 2022-02-09, § 25. 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 252 Dnr KS/2023:550 

Revidering av taxa för miljöbalken och angränsande 

lagstiftning 2024 

Sammanfattning 

Gällande taxa för miljöbalken och angränsande lagstiftning antogs av 

kommunfullmäktige den 9 februari 2022. Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår ett 

fåtal nya ändringar och justeringar. De gäller införande av en ny taxebilaga för att 

hantera ärenden gällande fritidsbåthamnars avfallshantering, justeringar utifrån 

tidsåtgång för handläggning och tillsynsbesök, samt redaktionella ändringar.  

Förvaltningen har beskrivit och visualiserat de föreslagna ändringarna i bilagor till 

tjänsteskrivelsen. 

 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-10-19 att ändra förvaltningens förslag i § 9. 

Ändringen består i att nämnden, och inte förvaltningen, medges rätt att årligen besluta 

att justera avgiftsbeloppen (fasta avgifter och timavgifter) med den procentsats för det 

innevarande kalenderåret i PKV som finns publicerad på SKR:s webbplats i oktober 

månad, året före avgiftsåret. Denna justering i taxan återfinns i 

kommunledningskontorets förslag till ny taxa. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 301 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-03 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, 2023-10-19 § 262 

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-09-28 

Beskrivning av föreslagna ändringar miljöbalkstaxan 2023-09-28 

Visualisering av föreslagna ändringar miljöbalkstaxan 2023-09-28 

Förslag på miljöbalkstaxa Uddevalla kommuns avgifter för prövning och tillsyn enligt 

miljöbalken och angränsande lagstiftning 2023-09-28 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta föreslagen taxa för miljöbalken och angränsande lagstiftning att gälla från 1 

januari 2024, 

att föreslagen taxa för miljöbalken och angränsande lagstiftning ersätter taxan beslutad 

av kommunfullmäktige för 2023. 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 253 Dnr KS/2023:548 

Revidering av plan och bygglovstaxa 2024 

Sammanfattning 

Enligt Samhällsbyggnadsnämndens verksamhetsplan för 2023–2025 ska en översyn 

genomföras av taxor och avgifter inom myndighetsutövning. Syftet och målet med 

översynen är att skapa en ökad tydlighet och en högre förståelse för kommunens 

taxesystem. Detta förslag till ny taxa uppfyller just detta mål genom att tillämpa SKR:s 

uppdaterade underlag för taxa enligt plan- och bygglagen. 

 

På grund av otydligheter i formuleringar i nuvarande taxan har länsstyrelsen upphävt 

beslut om att ta ut planavgift i samband med bygglov. Förvaltningens bedömning är att 

ingen planavgift kan tas ut med stöd av gällande taxa. Det nya förslaget till taxa baserat 

på SKR:s taxeunderlag kommer göra det möjligt att ta ut planavgifter igen. 

 

Utifrån självkostnadsprincipen enligt 12 kap 10 § plan- och bygglagen görs även 

bedömningen att nuvarande taxa innebär att man tar ut för höga bygglovsavgifter för 

större byggprojekt som inte är rimliga i förhållandet till byggnadsnämndens 

arbetsinsats. Likaså bedöms avgiften för mindre projekt ha blivit subventionerade av 

detta överuttag av bygglovsavgifter för större byggprojekt. Detta blir uppenbart på 

intäktssidan för bygglovsverksamheten, där intäkterna minskar kraftigt, när 

byggkonjunkturen nu har vikt av neråt och stora projekt ställs in eller läggs ner. Antalet 

bygglovsansökningar har i stort sett inte minskat, men ansökningarna avser i högre grad 

mindre byggprojekt. 

 

Om kommunen väljer att inte avgiftsbelägga viss prövning innebär det att den 

verksamheten måste skattefinansieras. 

 

Förslaget till ny plan- och bygglovstaxa för 2024 bedöms lösa ovanstående problem och 

brister i nuvarande taxa.  

 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-10-19 att föreslå en ändring av 

förvaltningens förslag till taxa under rubriken Indexjustering. Ändringen består i att 

nämnden, och inte förvaltningen, medges rätt att årligen besluta att justera 

avgiftsbeloppen (fasta avgifter och timavgifter) med aktuell procentsats för det 

innevarande kalenderåret i PKV. Denna justering i taxan är inarbetad i föreliggande 

förslag. 

 

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår även att kommunfullmäktige ger nämnden ett 

bemyndigande att göra mindre ändringar av taxan (utöver indexuppdateringar). 

 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 253 

 

Kommunledningskontoret bedömer dock att det fortsatt är av vikt att 

kommunfullmäktige fastställer och vid behov reviderar taxan för att fortsatt kunna 

behålla en god överblick över det totala avgiftsuttaget för kommunmedlemmarna.  

Kommunledningskontoret föreslår därför att stryka den andra och tredje meningen i 

Punkt 2, Ändring av taxan på s. 3 i taxedokumentet. 

 

Maria Johansson (L), Jennie Ekland (C) och Martin Pettersson (SD) yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 303 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-03 

Samhällsbyggnadsnämndens protokollsutdrag 2023-10-19 §261 förslag till ny plan- och 

bygglovstaxa 2024 

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2023-09-29 

Ny plan- och bygglovstaxa 2024 

 

Yrkanden 

Maria Johansson (L): avslag på kommunstyrelsens förslag. 

 

Martin Pettersson (SD): bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordningar 

Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot avslag på detsamma 

och finner kommunfullmäktige bifalla kommunstyrelsens förslag.  

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta föreslagen taxa för plan- och bygglovsärenden att gälla från 1 januari 2024, 

att avslå samhällsbyggnadsnämndens begäran om att få göra mindre ändringar av taxan 

och därmed stryka andra och tredje meningen på s. 3 under rubriken Ändring av taxan,   

att föreslagen taxa med avgifter för besked, beslut eller handläggning enligt plan- och 

bygglagen ersätter taxan beslutad av kommunfullmäktige för 2023. 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 253 

 

Protokollsanteckning 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Liberalerna Uddevalla tycker först och främst att det är bra att man gör bygglovstaxan 

mer förutsägbar och transparent. Man ska veta innan man söker bygglov hur mycket 

det kommer att kosta. Det är också viktigt att kommunen gör vad man kan för att hjälpa 

medborgarna att göra rätt från början, bland annat genom tydlig information och 

digitala tjänster. Det är redan idag tillräckligt dyrt att bygga i kommunen. Vi befarar 

att en ökning av bygglovstaxorna för mindre åtgärder enligt förslaget i handlingarna 

riskerar att dels gå hårt åt kommuninvånarnas privatekonomi, framför allt på 

landsbygden, men dels också mindre byggföretags förutsättningar. I en lågkonjunktur 

där småföretagare, i synnerhet i byggbranschen, riskerar att slås ut, ska vi som 

kommun inte bidra till att göra deras förutsättningar sämre. Liberalerna vill värna 

Uddevallas samhällsbyggare, både de som vill bygga ut sina villor och de som ska göra 

arbetet. Vi hade därför önskat att man fokuserade mer på att förenkla 

bygglovsprocessen än att höja taxorna. 

 

Jennie Ekland (C) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Plan och Bygglovstaxan bygger på en självkostnadsprincip och avgiften ska spegla den 

arbetsinsats handläggningen kräver. Detta kommer behöva följas upp och utvärderas 

av Samhällsbyggnadsnämnden för att se att den nedlagda tiden stämmer överens med 

den bedömning man gjort. Vid effektiviseringar som underlättar och kortar 

handläggningen bör även taxorna kunna justeras därefter. 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 254 Dnr KS/2023:565 

Räddningstjänstens taxa 2024 för myndighetsutövning, lagen 

om skydd av olyckor och lagen om brandfarliga och 

explosiva varor samt avgifter för service och tjänster 

Sammanfattning 

Räddningstjänstförbundet Mitt Bohuslän (RMB) tar ut ersättning för 

myndighetsutövning, vilket innebär tillsyn och tillstånd enligt lag (2003:778) om skydd 

mot olyckor (LSO) och lag (2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor (LBE), 

samt för serviceuppdrag och tjänster i form av uthyrning av personal och utrustning. 

2017 beslutade fullmäktige i respektive medlemskommun om att fastställa förbundets 

taxa för myndighetsutövning och avgifter för service och tjänster. I beslutet fastslogs att 

taxan och avgifterna årligen ska justeras och räknas upp med PKV-index enligt SKR:s 

budgetcirkulär för oktober månad året innan. Förbundet bemyndigades även att justera 

taxan och avgifterna enligt beslutat index.  

Förbundet genomförde 2022 en utredning av vilka effekter de nya förändringarna i LSO 

och LBE med tillhörande föreskrifter och allmänna råd, MSBFS 2019:1, om hantering 

av explosiva varor, och MSBFS 2021:8, om hur kommunen ska planera och utföra sin 

tillsyn enligt LSO skulle få på verksamheten. Utredningen pekade på att tillsyn och 

tillståndsgivning enligt dessa nya föreskrifter skulle kräva mer tid än tidigare varför 

taxan likaså behövde förändras för att bättre täcka verksamhetens egentliga tidsåtgång. 

Förbundet föreslår nu en reviderad taxa som möter förändringarna i lag och föreskrifter 

och på ett bättre sätt täcker verksamhetens egentliga tidsåtgång. Taxan är i sin 

konstruktion i stort sett oförändrad mot nuvarande taxa, några justeringar och 

namnändringar för de olika kategorierna är dock gjorda då detta bättre representerar det 

som påverkar tidsåtgången och de krav som föreskrifterna presenterar. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 304. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-01 

Räddningstjänsten Mitt Bohuslän taxor och avgifter 2024 

Räddningstjänsten Mitt Bohuslän utredning av förändrad taxa för myndighetsutövning 

2023-09-19 

Räddningstjänsten Mitt Bohusläns tjänsteskrivelse 2023-09-26 

Räddningstjänsten Mitt Bohusläns förbundsdirektions protokoll 2023-10-19 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 254 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa Räddningstjänsten Mitt Bohusläns reviderade taxa för myndighetsutövning 

och avgifter för service och tjänster, enligt bifogad bilaga, för perioden 2024-01-01 – 

2024-12-31, 

att taxan ersätter kommunfullmäktiges beslut om taxa för myndighetsutövning och 

avgifter för service och tjänster för 2023.  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 255 Dnr KS/2023:492 

Revidering av riktlinjer för investeringar i Uddevalla kommun 

Sammanfattning 

I nu gällande Riktlinjer för investeringar i Uddevalla kommun har de investeringar som 

är upptagna i investeringsplanen (en del av kommunens flerårsplan) varit liktydigt med 

att dessa investeringar också har erhållit igångsättningsbeslut.  

I föreslagna revidering av riktlinjerna för investeringar förtydligas processen med 

igångsättningsbeslut. För att en enskild investering ska kunna sättas igång föreslås att 

igångsättningsbeslut först fattas på politisk nivå. De investeringsprojekt som är 

upptagna i investeringsplanen - och som saknar igångsättningsbeslut - får jnte sättas 

igång. Av investeringsplanen ska det framgå vilka investeringsprojekt som har erhållit 

igångsättningsbeslut. En ny ordning föreslås också när det gäller beställning av 

förstudie. Syftet med en förstudie är att klargöra förutsättningar för hur ett 

investeringsbehov ska tillgodoses och vad som behövs för ett projektgenomförande. För 

att kunna göra prioriteringar utifrån en helhetsbild föreslås att nämnderna ska begära av 

kommunstyrelsen att få genomföra en förstudie. Efter beslut av kommunstyrelsen 

beställer kommunstyrelsen av samhällsbyggnadsnämnden att förstudie ska genomföras. 

Nämnas ska också att avsättning av medel för konstnärlig gestaltning i föreslagna 

riktlinjer har justerats för att möjliggöra fördelning mellan nämnder. 

Utöver ovanstående samt utöver redaktionella förändringar föreslås också att företagen i 

kommunkoncernen ska följa den tidsplan som gäller för kommunens flerårsplan. Detta 

innebär för företagens del att redovisningen av investeringsplanerna tidigareläggs 

jämfört med nuvarande rutiner. Syftet med detta är att få en samlad bild över 

investeringsnivå och upplåningsbehov för hela kommunkoncernen.  

De huvudsakliga revideringar som har föreslagits är gulmarkerade i föreslagna 

riktlinjer. Därutöver finns en version av reviderade riktlinjer där även texten från 

gällande riktlinjer finns med. Den gällande texten är gråmarkerad. 

Förslaget till revideringar har arbetats fram tillsammans med sakkunniga från andra 

delar av organisationen. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 305. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-11-02. 

Förslag reviderade riktlinjer för investeringar i Uddevalla kommun. 

Förslag reviderade riktlinjer för investeringar i Uddevalla kommun inklusive text från 

gällande riktlinjer. 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 255 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna reviderade riktlinjer för investeringar i Uddevalla kommun samt 

att upphäva riktlinjer för investeringar i Uddevalla kommun antagna av 

kommunfullmäktige 2018-02-14, § 31 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 256 Dnr KS/2023:523 

Riktlinjer för resultatutjämningsreserv, RUR 

Sammanfattning 

Kommunallagen anger i 11 kapitlet, § 1 att kommunfullmäktige ska besluta om 

riktlinjer för god ekonomisk hushållning för kommunen. I § 6 framgår att det i budgeten 

ska anges de mål och riktlinjer för verksamheten som är av betydelse för god 

ekonomisk hushållning samt de finansiella mål som är av betydelse för god ekonomisk 

hushållning.  

Lagen om kommunal bokföring och redovisning (LKBR) anger att det är obligatoriskt 

att upprätta en balanskravsutredning. Om kommunen redovisar ett underskott i 

balanskravsutredningen stadgar regelverket att underskottet ska regleras senast efter tre 

år. Under vissa förutsättningar är uppfyllda får kommunen i balanskravsutredningen 

möjligheten att utjämna intäkter över tid och därigenom få bättre förutsättningar att 

möta effekter av konjunkturvariationer. Det sker genom att kommunen inrättar en 

resultatutjämningsreserv, RUR. En förutsättning är att kommunfullmäktige har beslutat 

om riktlinjer för God ekonomisk hushållning samt har beslutat om riktlinjer för resultat-

utjämningsreserven. 

Resultatutjämningsreserven är avsedd är att utjämna svängningar av intäkter över en 

konjunkturcykel. Det ska vara överskott under år av god utveckling av skatteintäkter 

samt utjämningsbidrag och/eller särskilda överskott i verksamhet som reserveras för 

resultatutjämning, eftersom syftet med utjämning är att åstadkomma en stabil 

verksamhet över konjunkturcykeln. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 306. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-12. 

Riktlinjer för resultatutjämningsreserv (RUR) i Uddevalla kommun. 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna Riktlinjerna för resultatutjämningsreserv. 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 257 Dnr KS/2023:501 

Inlösen av framtida pensionsåtaganden 2023 

Sammanfattning 

I kommunens riktlinjer för pensionsåtaganden, senast uppdaterad 2018-04-11 §99, 

beskrivs regler för alternativa pensionslösningar, regler för beviljande av särskild 

avtalspension, arbetsgivarens informationsinsatser och hur pensionsutfästelserna ska 

tryggas och betalas. Kommunens pensionsutfästelsernas för intjänad pension före 1998 

redovisas som ansvarsförbindelse i balansräkningen i enlighet med den så kallade 

blandmodellen. Pensionsutbetalningarna från ansvarsförbindelsen fortsätter att öka till 

andra halvan av 2020-talet och minskar därefter och sjunker succesivt till de är 

slutbetalda några år efter 2050.  

För att bidra till en positiv utveckling av kommunens framtida ekonomi medger 

riktlinjerna att åtgärder som syftar till att mildra den framtida ekonomiska belastningen 

av dessa utbetalningar kan vidtas. Den åtgärd som kan ske är att kommunen betalar 

delar av de framtida pensionskostnaderna i förskott. 

Prognosen för kommunens resultat 2023 visar på ett resultat på 135 mkr, före åtgärder 

för tryggandet av pensionsutfästelser. Kommunens ansvarsförbindelse uppgår i 

delårsrapporten per siste augusti 2023 till 21 009 mkr, inklusive särskild löneskatt.  

Kommunledningskontorets ekonomiavdelning föreslår, med beaktande av 

kommunfullmäktiges riktlinjer för pensionsåtaganden, att kommunen verkställer en 

inlösen av pensionsåtagandet med ett belopp om maximalt 90 mnkr. Kommunen 

kommer efter inlösen att uppnå det ekonomiska målet för året, om en 

nettokostnadsandel på 99%. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 307. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-03. 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande att göra en partiell inlösen av 

ansvarsförbindelsen för pensioner intjänade före 1998, med ett belopp om maximalt 90 

mkr 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 258 Dnr KS/2023:611 

Delårsrapport 2023-08-31 från Fyrbodals kommunalförbund 

Sammanfattning 

Fyrbodals kommunalförbund har inkommit med delårsrapport per 2023-08-31. Enligt 

förbundsordning ska direktionen översända delårsrapporten till respektive 

medlemsfullmäktige för behandling. 

Den ekonomiska rapporten för de första två tertialen för 2023 visar på ett resultat på 

+847 tkr. Det medför en prognos för helåret på +750 tkr, jämfört med budgeterat 

årsresultat om +70 tkr. 

Den främsta förklaringen till avvikelsen, exklusive utfall i vissa projekt, är högre 

ränteintäkter hänförliga till basverksamheten. Projekt och verksamheterna följer 

planerna och påverkar inte delårsrapportens resultat i någon större utsträckning. 

Revisorernas rapport över delårsbokslutet har inte inkommit, men beräknas kunna 

behandlas av direktionen innan årets utgång och ärendet kompletteras med dessa 

handlingar när de inkommer till kommunen.   

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 308. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-16 

Fyrbodals kommunalförbunds protokollsutdrag §97 2023-10-26 Delårsrapport 

Fyrbodals kommunalförbunds tjänsteskrivelse Delårsrapport 2023-08-31 

Fyrbodals kommunalförbunds Delårsrapport 2023-08-31 

Fyrbodals kommunalförbunds Bilaga till Delårsrapport 2023 tertial 2 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna informationen. 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 259 Dnr KS/2023:600 

Igångsättningsbeslut avseende delprojekt i anslutning till 

Forshälla strands förskola, enligt samverkansavtal med Hemsö 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade i mars 2020 att ingå samverkansavtal med Hemsö 

Fastighets AB om samhällsfastigheter. Avtalet omfattar både försäljning av kommunala 

fastigheter och nybyggnation. 

Delprojekten som berörs kommer inte belasta hyresavtalet med Hemsö, då dessa projekt 

ligger utanför projektfastigheten eller är villkorat i hyreskontraktet med att det skall 

direktbetalas i stället.  

Igångsättningsbeslut önskas för nedanstående delprojekt.  

Delprojekt 1:  infartsväg: Ombyggnation av infartsväg, belysning och tillhörande dike. 

I anslutning till förskolans fastighet är det vägområdet som utgör in- och utfart från 

länsväg till förskolan, som är i behov av ombyggnation och breddning, så att leveranser 

och bussangöring till skolan kan ske. Även mötande trafik berörs, då vägen idag är för 

smal.   

Ekonomi:  4 000 000 kr förslås belasta kommunens investeringskonto 

Genomförandetid: 2023 – 2024 

Delprojekt 2:  busshållplats med anslutande gångväg:  

Flytt av busshållplats då denna idag finns vid infarten till infartsvägen. I anslutning till 

flytt av busshållplats så behöver diket kulverteras och gångbana anläggas fram till 

hållplats. Flytt av busshållplats är villkorat i förskolans bygglov.  

Ekonomi:  2 000 000 kr föreslås belasta kommunens investeringskonto 

Genomförandetid: 2023 – 2024  

Delprojekt 3: interiör installation i förskolan 

Storkök samt lås, larm och passage i förskolan skall enligt beslutat hyreskontrakt, 

direktbetalas vid tillträdet. 

Ekonomi:  2 000 000 kr  föreslås belasta kommunens investeringskonto 

Genomförande tid: 2023 – 2024  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 309. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-14. 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 259 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna igångsättningstillstånd för delprojekt 1, infartsväg 

att godkänna infartsvägens investeringsbudget 2023 - 2024 med 4 miljoner kr 

att godkänna igångsättningstillstånd för delprojekt 2, flytt av busshållplats. 

att godkänna busshållplatsens investeringsbudget 2023 – 2024 med 2 miljoner kr 

att godkänna igångsättningstillstånd för delprojekt 3, interiör installation 

att godkänna interiör installations investeringsbudget 2023 - 2024 med 2 miljoner kr. 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 260 Dnr KS/2023:599 

Tilläggsbeställning avseende tillbyggnad av Ljungskileskolan, 

enligt samverkansavtal med Hemsö 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade i mars 2020 att ingå samverkansavtal med Hemsö 

Fastighets AB om samhällsfastigheter. Avtalet omfattar både försäljning av kommunala 

fastigheter och nybyggnation. 

Den nya politiska majoriteten bestående av Sverigedemokraterna, Moderaterna, 

Uddevallapartiet och Kristdemokraterna har bestämt sig för att Ljungskileskolan delas 

upp i två funktionella skolenheter med egna namn och självständiga ledningar. 

Mot bakgrund av detta har en utredning genomförts som nu resulterar i en 

tilläggsbeställning avseende en tillbyggnad i två plan. Plan ett innefattar ett 

serveringskök och matsal för 250 elever. Plan två innefattar administration och 

personalutrymme samt elevcafé.  

Tillagningsköket på Ljungskileskolan F-6 skall tillaga maten som transporteras över till 

åk 7–9-matsalen. Transportvägen är kort, därför bibehålls matens kvalité och 

varmhållning, transportbilen bör finnas inom skolområdet.  

Personalutrymmena i tillbyggnaden avser två rektorsrum och två kontor, samt kopiering 

/postrum och personalrum. I gällande hyreskontrakt finns vissa av dessa utrymme på 

plan ett, men matleveranserna gör att personalutrymmena flyttas till plan två.  

I dialogerna med Linneaskolans elever inför projekteringen av skolbyggnaderna, så var 

önskan stor att det skulle finnas ett elevcafé i nya skolan. Detta prioriterades bort i 

projekteringen pga platsbrist. Barn och ungdomsförvaltningen önskar att detta utrymme 

inkluderas på plan två i tillbyggnaden eftersom mellanmål o frukost inte serveras i åk 7–

9 skolan.  

Förprojekteringen medger att tillbyggnaden byggs i två plan och integreras då med 

resterande skola som är i två plan. Tillbyggnadens totala byggyta beräknas till ca 400 

kvm. Hyrestrappan (Riktpriset) är satt till 2300 kr/kvm. Serveringsmatsalen kommer 

vara uthyrningsbar. 

Ljungskileskolans F-6:  här har man tittat på om skolan skall omprojekteras. 

Vad gäller två kontorsrum som flyttas till åk 7–9, så kommer dessa ändras till ett 

mötesrum, vilket framkommit i dialogerna med pedagogerna att detta är en brist på 

skolan. Det har också framkommit i dialogerna att matsalen behöver kunna delas in i 

olika sektioner, ex. sektion som är tyst o lugn för de elever som har behov av sådan 

miljö. Detta blir mer görbart o flexibelt när utrymmet finns. Lunchtiderna med olika 

sittningar kommer att planeras om, vilket gör att eleverna i F-6 får bättre lunchtider om 

matsalen bibehålls. Sammantaget föreslås inga ändringar på projekteringshandlingarna 

för Ljungskileskolan F-6. Ljungskileskolan F-6 kvarstår i sitt omfång enligt tidigare 

beslutat hyreskontrakt. 



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 260 

Annelie Högberg (S), Maria Johansson (L), Kerstin Åkare (V), Martin Pettersson (SD), 

Camilla Johansson (C), Gösta Dahlberg (M) och Jerker Lundin (KD) yttrar sig i ärendet. 

Yrkanden 

Martin Pettersson (SD), Gösta Dahlberg (M) och Jerker Lundin (KD): bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 310. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-14. 

Kartbilaga, tillbyggnad av Ljungskileskolan. 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna tilläggsbeställningen enligt denna tjänsteskrivelse för tillbyggnad 

avseende serveringskök, administrativa lokaler och elevcafé, ca 400 kvm, i 

Ljungskileskolans åk 7–9, 

 

att Ljungskileskolan F-6 kvarstår i sitt projekterade utförande enligt tidigare beslutat 

hyreskontrakt, 

 

att godkänna riktpriset 920 000 kr/år för hyreskostnaden avseende tillbyggnaden, 

att godkänna att serveringsmatsalen skall vara uthyrningsbar, 

att upprätta ett hyresavtal med Hemsö på tillbyggnaden.  

Deltar ej i beslut 

Vänsterpartiets, Centerpartiets, Liberalernas och Socialdemokraternas ledamöter avstår 

från att delta i beslutet. 

 

Protokollsanteckning 

Annelie Högberg (S) lämnar följande anteckning till protokollet. 

Vi avstår från att delta i beslutet då vi ser detta som en eftergift hos den nya 

majoriteten, för att få samtliga fyra partier att medverka i konstellationen. Vi vill inte 

ytterligare försena projektet. 

Det planerade konceptet var en skolenhet där barnen och personal samnyttjade 

resurser. Det konceptet gjorde det möjligt att bedriva samma utbildningskvalitet med en 

mindre skolbyggnad och med färre icke pedagogisk personal. Vad exakt dessa 

kostnader kommer att bli och hur de ska hanteras framgår inte i handlingarna. Inte 

heller finns det i handlingarna en riskanalys om hur framförandet av ett fordon på 

skolområdet kommer att påverka skolmiljön, eller huruvida skolmiljön blir påverkad av 

en tillbyggnad som tar yta i anspråk. 



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 260 

 

Nu görs skolbyggnaden större och mer personal krävs, till en kostnad som vi bedömer 

till fyra miljoner kronor per år. Denna kostnad hade i stället kunnat läggas på mer 

pedagogisk personal och mer resurser till exempelvis skolmaten. 

 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet.  

 

Priset för den SD-styrda majoriteten blir allt högre. För att hålla ihop majoriteten 

kommer man öka kostnaderna för Ljungskileskolan med okänt antal kronor. Själva 

tillbyggnaden kommer att kosta 920 000 kr/år men till det kommer också utökade 

personalkostnader samt en transportbil som ska transportera mat inne på 

skolområdet(!). Vad exakt dessa kostnader kommer att bli och hur de ska hanteras 

framgår inte i handlingarna. Inte heller finns det i handlingarna en riskanalys om hur 

framförandet av ett fordon på skolområdet kommer att påverka skolmiljön, eller 

huruvida skolmiljön blir påverkad av en tillbyggnad som tar yta i anspråk.  

 

Kerstin Åkare (V) lämnar för Vänsterpartiet följande anteckning till protokollet 

 

Då Vänsterpartiet inte var med på beslutet att bygga de skolbyggnader som nu är 

aktuella vill vi inte heller delta i beslutet om att lägga till en matsal på 

höstadieskolhuset. 

 

Vi vet att Uddevalla kommun lider brist på skollokaler. Men det får inte förhindra att vi 

politiker faktiskt lyssnar på vad kommunmedborgarna säger och förklarar som bättre 

lösningar. 

Från början ville vi se en annan skola, en skola som bättre tar tillvara dels 

kommuninvånarnas önskemål och dels skolpersonalens önskemål. De två skolor som nu 

ska byggas är i sak detsamma som den stora skola som föreslogs för två år sedan. Att 

den sittande majoriteten valt att kalla det två skolor är ingen förändring värd namnet.  

Det hade varit bättre att, redan när de första ritningarna visades upp, backa och göra 

om. Det hade dessutom gått att ta fram en ny detaljplan för området, med tanke på hur 

mycket ärendet ändå dragit ut på tiden. Det är ibland bättre att börja om från början, 

när man får veta att man gjort fel. 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 261 Dnr KS/2023:514 

Antagande av allmänt verksamhetsområde för vatten och 

spillvatten Åsen-Knarrnäs 

Sammanfattning 

Uddevalla Vatten AB har lämnat förslag till kommunfullmäktige om att anta ett allmänt 

verksamhetsområde för vatten och spillvatten för området Åsen-Knarrnäs. Området 

ligger mellan Rotviksbro och Högås och består av 34 fastigheter. Behovet av allmän 

vattenförsörjning finns upptaget i Uddevalla kommuns antagna VA-utbyggnadsplan och 

därutöver finns ett föreläggande om att området ska förses med allmänna vattentjänster 

senast den 31 december 2026. Förslaget syftar på att trygga vattentjänsterna i området 

och samtidigt minska miljöbelastningen för den närliggande havsmiljön.  

Antagande av verksamhetsområdet krävs för att berörda fastigheter ska bli 

avgiftsskyldiga enligt Lag om allmänna vattentjänster (2006:412). 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 311 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-11-02. 

Västvatten AB:s tjänsteskrivelse med tillhörande karta och fastighetsförteckning. 

Uddevalla Vatten AB:s protokoll, 2023-10-05 § 13.  

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta allmänt verksamhetsområde för vatten och spillvatten enligt bifogad karta och 

förteckning för Åsen-Knarrnäs. 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 262 Dnr KS/2023:515 

Antagande av allmänt verksamhetsområde för vatten och 

spillvatten Hässleröd 1:33 

Sammanfattning 

Uddevalla Vatten AB har inkommit med en framställan om att kommunfullmäktige ska 

anta ett allmänt verksamhetsområde för vatten och spillvatten för fastigheten Hässleröd 

1:33. Fastighetsägarna har hemställt hos Uddevalla Vatten AB om anslutning till 

kommunalt vatten och avlopp med anledning av samhällsbyggnadsnämnden har bedömt 

att befintlig avloppsanläggning inte uppfyller kraven i miljöbalken. 

 

Ett fullmäktigebeslut om antagande av allmänt verksamhetsområde för vatten och 

spillvatten krävs för att fastighetsägarna ska kunna bli avgiftsskylda enligt Lag om 

allmänna vattentjänster (2006:412). 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 312. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-11-02. 

Västvatten AB:s tjänsteskrivelse med karta och förteckning. 

Uddevalla Vatten AB:s protokoll, 2023-11-02 § 14. 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta allmänt verksamhetsområde för vatten och spillvatten enligt bifogad karta och 

förteckning för Hässleröd 1:33. 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 263 Dnr KS/2023:547 

Detaljplan för förskola och bostäder, Unneröd 2:4, Flatö 4 m.fl. 

Bidevindsvägen, beslut om antagande. PLAN.2016.2080 

Sammanfattning 

Förslag till detaljplan för förskola och bostäder, Unneröd 2:4, Flatö 4 m.fl. 

Bidevindsvägen. 

Kommunstyrelsen beslutade om positivt planbesked 2016. Förslaget till ny detaljplanen 

har även varit ute på samråd under hösten 2022 och granskning under våren 2023.  

Detaljplanens syfte är att permanent utöka ytan och byggrätten för befintliga 

Skogslyckans förskola, för att öka antalet avdelningar från 7 till 12 avdelningar. Planen 

syftar även till att pröva exploatering för cirka 80-120 nya bostäder i flerfamiljshus samt 

tillhörande funktioner i anslutning till Bidevindsvägen. Vidare är syftet att anpassa 

kringliggande infrastruktur för nuvarande och föreslagen exploatering. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 313 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-11-07 

Planbeskrivning från samhällsbyggnadsnämnden tillhörande antagande av ny detaljplan 

för förskola och bostäder, beslut om antagande, 20231023 

Översiktskarta från samhällsbyggnadsnämnden tillhörande antagande av ny detaljplan 

för förskola och bostäder, beslut om antagande, 20231023 

Samrådsredogörelse från samhällsbyggnadsnämnden tillhörande antagande av ny 

detaljplan för förskola och bostäder, beslut om antagande, 20231023 

Granskningsutlåtande från samhällsbyggnadsnämnden tillhörande antagande av ny 

detaljplan för förskola och bostäder, beslut om antagande,20231023 

Genomförande av kommunal detaljplan Bidevindsvägen, från 

samhällsbyggnadsnämnden tillhörande antagande av ny detaljplan för förskola och 

bostäder, beslut om antagande, 20231023 

Plankarta från samhällsbyggnadsnämnden tillhörande antagande av ny detaljplan för 

förskola och bostäder, beslut om antagande, 20231023 

Illustrationsplan från samhällsbyggnadsnämnden tillhörande antagande av ny detaljplan 

för förskola och bostäder, beslut om antagande, 20231023 

Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse 2023-09-26 om Unneröd 2:4, Flatö 4 m.fl. 

Bidevindsvägen, ny detaljplan för förskola och bostäder, beslut om antagande, 

20231023 

Samhällsbyggnadsnämndens protokollsutdrag 2023-10-19 § 252 Unneröd 2:4, Flatö 4 

m.fl. Bidevindsvägen, ny detaljplan för förskola och bostäder, beslut om antagande, 

20231023 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 263 

 

Yrkanden 

Martin Pettersson (SD): bifall till kommunstyrelsens förslag med följande tillägg: 

 

att utöka samhällsbyggnadsnämndens investeringsram med 1,5 mkr 2024, resterande 

investeringsbelopp inarbetas i kommande flerårsplan, 

att godkänna genomförande av detaljplanen under förutsättning att den får laga kraft, 

att ge igångsättningsbeslut för genomförande av detaljplan under förutsättning att den 

får laga kraft. 

 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag med Martin Petterssons 

(SD) tillägg och finner kommunfullmäktige bifalla detsamma.  

  

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar, 

att anta detaljplanen, 

 

att utöka samhällsbyggnadsnämndens investeringsram med 1,5 mkr 2024, resterande 

investeringsbelopp inarbetas i kommande flerårsplan, 

att godkänna genomförande av detaljplanen under förutsättning att den får laga kraft, 

att ge igångsättningsbeslut för genomförande av detaljplan under förutsättning att den 

får laga kraft. 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 264 Dnr KS/2023:551 

Förslag på nytt vägnamn och kvartersnamn, Sidvindsvägen, 

Flatholmen, Malöflaket och Härmanö 

Sammanfattning 

Samhällsbyggnadsnämnden har lämnat förslag till ny detaljplan för ett område på 

Skogslyckan bestående av fastigheterna Unneröd 2:4 och Flatö 4 m.fl. Planförslaget 

syftar till att utöka möjligheterna för byggnation av bostäder och allmänna ändamål. 

 

Som en följd av den nya detaljplanen föreslår samhällsbyggnadsnämnden nya 

kvartersnamn och ett nytt vägnamn för området. Följande kvartersnamn föreslås: 

Härmanö, Malöflaket och Flatholmen. Namnen kommer från öar i Bohuslän, vilket 

övriga kvarter i området också gör. Den nya vägen föreslås heta Sidvindsvägen, vilket 

också följer områdets tradition att benämna vägar efter vindar så som exempelvis 

närliggande Sunnanvindsvägen, Östanvindsvägen m.fl.  

 

Ärendet har samråtts med hembygdsföreningen. Kommunledningskontoret har 

ingenting att erinra över förslagen.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 314. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-11-02. 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, 2023-10-19 § 272. 

Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse, 2023-09-22. 

Översiktskarta. 

Karta över aktuella kvarter och väg. 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa vägnamnet Sidvindsvägen i enlighet med bifogad karta, 

att fastställa kvartersnamnen Flatholmen, Malöflaket och Härmanö i enlighet med 

bifogad karta.  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 265 Dnr KS/2023:591 

Antagande av bolagsordning och aktieägaravtal för Streemi 

AB, intressebolag till Uddevalla Energi AB 

Sammanfattning 

Styrelsen i Uddevalla Energi AB har beslutat att bilda ett gemensamt bolag med namnet 

Streemi AB tillsammans med Trollhättan och Strömstads energibolag för att med det 

gemensamma bolaget ta över rollen som kommunikationsoperatör. I mer än hälften av 

de kommunalt ägda stadsnäten tar kommunerna och dess bolag över rollen som 

kommunikationsoperatör. Syftet med föreslagen lösning är att komma närmare 

kunderna och på så sätt förbättra servicen. Förslaget bedöms också ge stordriftsfördelar 

samt att intäkterna stannar i regionen. 

Uddevalla Energi AB har presenterat detaljer om lösningen i olika forum och styrelsen 

för moderbolaget Uddevalla Utvecklings AB. Kommunfullmäktige har godkänt 

bolagsbildandet för att kunna gå vidare med att bli kommunikationsoperatör (KO). 

I samband med bolagsbildningen lämnar Uddevalla Energi AB ett kapitaltillskott på 2-4 

mkr. Därefter krävs en initial investering för Uddevalla Energi AB om cirka 7 mkr samt 

en anslutning till KO-plattformen med cirka 1,5 mkr. Investeringar och kostnader 

finansieras av Uddevalla Energi AB inom ramen för bolagets beviljade kreditram hos 

kommunens internbank.  

Styrelserna i de tre energibolagen har tagit fram förslag till Bolagsordning och 

Aktieägaravtal samt Finansieringsplan för det gemensamma bolaget Streemi AB. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 315. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-10. 

Förslag till Bolagsordning för Streemi AB. 

Förslag till Aktieägaravtal för Streemi AB. 

Finansieringsplan för Streemi AB. 

Uddevalla Utvecklings AB:s protokoll, 2023-11-10 § 14. 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna aktieägaravtal och bolagsordning för Streemi AB, 

att godkänna Finansieringsplanen för Streemi AB.  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 266 Dnr KS/2023:556 

Plan 2024-2026 med budget 2024, kommunfullmäktige 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till budget och verksamhetsplan för 

kommunfullmäktige, kommunens revisorer, vänortskommitén och överförmyndaren. 

Förslaget bygger på en preliminär budgetram för 2024 och uppgår till 13,9 mkr.             

I kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-08 framgår förslag till fördelning 

av budgetramen.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 316. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-08. 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna verksamhetsplanen och fastställa fördelningen av kommunfullmäktiges 

budgetram 2024. 

Deltar ej i beslut 

Vänsterpartiets, Centerpartiets, Miljöpartiets, Liberalernas och Socialdemokraternas 

ledamöter avstår från att delta i beslutet. 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 267 Dnr KS/2023:537 

Avtal om primär gymnasiesamverkan 2025/2026 – 2029/2030 

samt uppsägning av samverkansavtal för gymnasieutbildning, 

fritt sök, inom Fyrbodal 

Sammanfattning 

Barn- och utbildningsnämnden har inkommit med förslag om antagande av ett 

samverkansavtal om gymnasiesamverkan mellan Uddevalla kommun och Färgelanda, 

Lysekil, Munkedal, Orust, Sotenäs, Strömstad och Tanum.  

Riksdagen beslutade den 16 juni 2022 om ändringar i skollagen som ska underlätta 

ungdomars och vuxnas etablering på arbetsmarknaden och hur kompetensförsörjningen 

till välfärd och näringsliv ska förbättras. Lagändringen trädde i kraft den 1 juli 2023 och 

avser utbildningar som påbörjas från och med 2025.  

Ändringarna i skollagen innebär bland annat att arbetsmarknadens behov ska få 

betydelse när kommuner planerar och dimensionerar vissa utbildningar inom 

gymnasieskolan. Det innebär att när en kommun, region eller enskild huvudman lägger 

fram vilka gymnasieutbildningar som ska erbjudas och hur många platser 

utbildningarna ska ha, ska det tas hänsyn till både ungdomarnas efterfrågan och 

arbetsmarknadens behov. Det ställs också ett krav att varje kommun ska samverka med 

minst två andra kommuner om uppgifter i gymnasieskolan och dessa kommuner ska 

bilda ett primärt samverkansområde.  

Det nu föreslagna samverkansavtalet har arbetats fram gemensamt mellan de åtta 

samverkande kommunerna och avser verksamheten från och med läsåret 2025/2026 till 

och med läsåret 2029/2030. Samverkansavtalet innebär att de åtta kommunerna 

tillsammans bildar ett primärt samverkansområde för gymnasieutbildningen. Det 

primära samverkansavtalet avser planering, dimensionering och erbjudande av 

utbildning inom gymnasieskolan. 

Som en konsekvens av ovan föreslås nuvarande samverkansavtal inom Fyrbodal (Fritt 

sök) att sägas upp. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll, 2023-11-29 § 317. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-11-02. 

Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2023-10-12 § 220. 

Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-09-29.  

Primärt samverkansavtal gällande gymnasieskolan 2025/2026 – 2029/2030 med bilagor. 

Samverkansavtal för gymnasieutbildning (fritt sök) inom Fyrbodal (2015) 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 267 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna Primärt samverkansavtal gällande gymnasieskola 2025/2026 - 

2029/2030, 

att uppdra åt förvaltningschefen för barn- och utbildningsförvaltningen att underteckna 

Primärt samverkansavtal gällande gymnasieskola 2025/2026 – 2029/2030, 

att uppdra åt förvaltningschefen för barn- och utbildningsförvaltningen att säga upp 

Samverkansavtal för gymnasieutbildning (fritt sök) inom Fyrbodal. 

/TextBeslut4/ 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 268 Dnr KS/2023:1 

Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 2023 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att lägga anmälningsärenden i förteckning daterad 2023-12-04 till handlingarna. 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 269 Dnr KS/2023:634 

Kommunfullmäktiges val av revisorer, ledamöter och ersättare 

m.m. från och med 2024 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har upprättat ett underlag för de val som är aktuella inför 

2024. Val ska förrättas till Gustafsbergsstiftelsen och förslaget bygger på det underlag 

som har lämnats in till kommunfullmäktiges valberedning i samband med 

valberedningens arbete i fjol.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-12-05. 

Valhandling. 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att välja ledamot, revisor och revisorsersättare till Gustafsbergsstiftelsen i enlighet med 

bilagd valhandling.  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 270 Dnr KS/2023:517 

Omfördelning av uppdrag inom kommunens revisorer med 

anledning av avsägelse från Johanna Niklasson (SD) 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har uppmärksammat att val behöver förrättas till uppdraget 

som lekmannarevisorsersättare i Stiftelsen Johannes Andersson i Hogstorps donation. 

Uppdraget lämnades vakant efter Johanna Niklassons (SD) avsägelse.  

 

Kommunens revisorer har nominerat Stefan Karlsson (SD). 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-12-12. 

Kommunfullmäktiges revisorers arbetsordning. 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att välja Stefan Karlsson (SD) till lekmannarevisorsersättare i Stiftelsen Johannes 

Andersson i Hogstorps donation till och med 2026-12-31. 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 271 Dnr KS/2023:592 

Medborgarförslag om att förbättra Norrskolans skolgård 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlåta åt barn- och utbildningsnämnden att besluta i ärendet,  

 

att nämnden ska besluta i ärendet senast den 13 december 2024. 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 272 Dnr KS/2023:594 

Medborgarförslag från Morgan Broberg om dränering av gång 

och cykelstig i Ljungskile 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlåta åt samhällsbyggnadsnämnden att besluta i ärendet,  

 

att nämnden ska besluta i ärendet senast den 13 december 2024. 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 273 Dnr KS/2023:596 

Medborgarförslag om utbyggnad av Ljungskile 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlåta åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet efter beredning i 

demokratiberedningen,  

 

att kommunstyrelsen ska besluta i ärendet senast den 13 december 2024. 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 274 Dnr KS/2023:635 

Medborgarförslag från Elving Andersson m.fl. om lokal för 

Boulealliansens verksamhet 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlåta åt kultur- och fritidsnämnden att besluta i ärendet,  

 

att nämnden ska besluta i ärendet senast den 13 december 2024. 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 275 Dnr KS/2023:612 

Medborgarförslag från Fredrik Angmyr om julbelysning 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlåta åt samhällsbyggnadsnämnden att besluta i ärendet,  

 

att nämnden ska besluta i ärendet senast den 13 december 2024. 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 276 Dnr KS/2023:647 

Medborgarförslag från Erik Lindh om folkvalda politikers 

vandel 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlåta åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet,  

 

att kommunstyrelsen ska besluta i ärendet senast den 13 december 2024. 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 277 Dnr KS/2023:648 

Medborgarförslag om gym i det nya badhuset 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlåta åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet,  

 

att kommunstyrelsen ska besluta i ärendet senast den 13 december 2024. 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 278 Dnr KS/2023:652 

Medborgarförslag från Isak Johansson om folkomröstning för 

avskaffandet av vägsalt 

 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlåta åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet,  

 

att kommunstyrelsen ska besluta i ärendet senast den 13 december 2024. 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 279 Dnr KS/2023:654 

Medborgarförslag från Isak Johansson om folkomröstning om 

ändring av gatubelysningen 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlåta åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet,  

 

att kommunstyrelsen ska besluta i ärendet senast den 13 december 2024. 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunfullmäktige 

2023-12-13 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 280 Dnr  

Julhälsning 

Sammanfattning 

Ordförande Christina Nilsson (KD) tackar kommunfullmäktige för årets arbete och 

önskar ledamöterna en god jul och ett gott nytt år. Ordförande tackar kommunens 

anställda för deras arbete i kommunens tjänst och särskilt de som ska arbeta under 

kommande jul- och nyårshelger. 

 

Andra vice ordförande, Louise Åsenfors (S) tackar å kommunfullmäktiges vägnar 

ordförande för hennes arbete i kommunfullmäktige under det gångna året,  

 

 

 

 

 

 

 

 



  1 (2) 

  Dnr: 2023:522 

Förvaltning 

Avdelning Postadress Besöksadress Telefon 

 Postadress Gata 0522-69 60 00 

www.uddevalla.se E-post funktionsbrevlada 

 

Omröstningsbilaga till kommunfullmäktiges protokoll, 

2023-12-13 § 244, motion från Ingemar Samuelsson (S) och 

Paula Berger (S) om angiverilagen/anmälningsplikt 

    

Ja för att bifalla kommunstyrelsens förslag, nej för bifall till motionen.  

 

Resultat 
 Ja 34 

 Nej 25 

 Avstår 1 

   
 

1 Henrik Sundström (M) Ja 

3 Roger Ekeroos (M) Ja 

5 Gösta Dahlberg (M) Ja 

6 Jens Borgland (M) Ja 

7 Niklas Moe (M) Ja 

8 David Bertilsson (M) Ja 

9 Swen Stålros (M) Ja 

14 Maria Johansson (L) Ja 

17 David Sahlsten (KD) Ja 

18 Christina Nilsson (KD) Ja 

19 Jerker Lundin (KD) Ja 

20 Anibal Rojas Jorquera (KD) Ja 

44 Martin Pettersson (SD) Ja 

45 Mattias Forseng (SD) Ja 

47 Rolf Carlson (SD) Ja 

48 Gabriel Agstrand (SD) Ja 

49 Stefan Eliasson (SD) Ja 

50 Leif Frisk (SD) Ja 

51 Fredrik Stengavel (SD) Ja 

52 John Alexandersson (SD) Ja 

53 Krzysztof Swiniarski (SD) Ja 

55 Ann-Charlott Gustafsson (UP) Ja 

56 Christer Hasslebäck (UP) Ja 

57 Merja Henning (UP) Ja 

59 Caroline Henriksson (UP) Ja 

60 Lars Olsson (UP) Ja 



  2 (2) 

  Dnr: 2023:522 

 

    

201 Per Almqvist (M) Ja 

202 Marie-Louise Andreasson (M) Ja 

209 Thomas Hesselroth (L) Ja 

210 Stig Olsson (KD) Ja 

226 Joakim Lundvall (SD) Ja 

227 Jonathan Dahlman (SD) Ja 

233 Richard Bergström (UP) Ja 

234 Paulina Lato Andersson (UP) Ja 

12 Jennie Ekland (C) Nej 

13 Camilla Johansson (C) Nej 

21 Anna-Lena Heydar (S) Nej 

22 Ingemar Samuelsson (S) Nej 

23 Paula Berger (S) Nej 

24 Stefan Skoglund (S) Nej 

25 Annelie Högberg (S) Nej 

26 Robert Wendel (S) Nej 

27 Louise Åsenfors (S) Nej 

28 Sonny Persson (S) Nej 

29 Karin Engdahl (S) Nej 

30 Sebastian Grip Nilsson (S) Nej 

32 Björn Halldin (S) Nej 

33 Carina Antonsson (S) Nej 

34 Tommy Strand (S) Nej 

35 Susanne Börjesson (S) Nej 

36 Kenneth Engelbrektsson (S) Nej 

37 Veronica Vendel (S) Nej 

38 Kerstin Joelsson-Wallsby (V) Nej 

39 David Höglund Velasquez (V) Nej 

40 Kerstin Åkare (V) Nej 

42 Jarmo Uusitalo (MP) Nej 

43 Ann-Marie Viblom (MP) Nej 

213 Margareta Wendel (S) Nej 

222 Ulrika Lundström (V) Nej 

11 Zinab Parnian (-) Avstår 

 


